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Vlasnik kompanije „Todor“ i savetnik u Vladi o novom kabinetu i stanju u privredi: Legalizovati rad na crno. Opštinama vratiti ekonomsku moć 
 
Stati na put sivoj ekonomiji i legalizovati 200.000 radnih mesta na crno, uz značajno smanjenje javne potrošnje, ključni su za poboljšanje stanja u 
našoj privredi, ocenjuje u razgovoru za "Novosti" Mirko Todorović, vlasnik kompanije "Todor", koji će sa privrednicima Dragoljubom 
Vukadinovićem i Nikolom Pavičićem biti savetnik nove vicepremijerke Verice Kalanović. 
 
- Ako smo mogli da legalizujemo nelegalno izgrađene objekte, onda možemo da napravimo i model legalizacije oko 200.000 ljudi koji su 
zaposleni, ali se ne vode u zvaničnoj evidenciji. Mnogo je lakše te radnike zaposliti nego izmisliti novo radno mesto. 
  
* Imate li viziju kako to sprovesti? 
 
- Pozivam kolege preduzetnike da to urade, ali i građane koji rade na crno da dignu svoj glas. Svakako ću predložiti Vladi da se privrednicima 
daju olakšice da svoje zaposlene uvedu u legalne tokove. Ako to sprovedemo, onda privrednici s razlogom mogu tražiti značajno smanjenje 
poreskih obaveza. 
 
* Koliko privrednici mogu da pomognu kao savetnici? 
 
- To je dobro pitanje za one koji upravljaju državom. Naše savetničke uloge su više simbolički čin kako bi u sledećoj vladi bilo 
bar 30 odsto privrednika. 
 
* Šta bi promenilo vaše učešće u vladi? 
 

U svetu postoji nekoliko kompanija koje imaju veći promet nego što 
je budžet Srbije, a dobit im se meri milijardama dolara. To je zato 
što te kompanije imaju odličan menadžment. Vladi su zapravo 
potrebni menadžeri.  
Vratiću se Đinđićevoj ideji - Srbiji treba 1.000 menadžera od lokala do vrha.  
 

Samo ljudi koji se ne mire sa postojećim stanjem mogu izvući Srbiju 
iz letargije. 
 

POTREBNI SVEŽI LJUDI 
* Kako bi dolazak SNS na vlast uticao na privredna kretanja? 
 
Srbiji su potrebna nova lica, a ne nove stranke.  
U demokratskim partijama moraju se naći novi ljudi za novo doba.  
 
Srbija je sita starih političkih figura.  
Bio bih presrećan da moji politički neistomišljenici dođu na vlast, a da mojoj kompaniji i kolegama u privredi dobro krene. Mada, u to ne 
verujem. 
 
* Zašto onda privrednici beže od odgovornosti kada im se ponudi mesto u vladi? 
 
- Nismo hteli na odgovorne funkcije, jer je ostalo malo do kraja mandata. Zaista je kratak period. Privrednici neće u vladu da bi samo statirali. 
Hoće rezultat, a za to je potrebno vreme. 
 
* Jesu li vaše kolege zadovoljne rekonstrukcijom Vlade? 
 
- Privrednici su svesni da se ništa značajno nije promenilo u sastavu vlade, niti je bilo korisno sprovesti velike kadrovske promene u predizbornoj 
godini, ali su podržali rekonstrukciju. 
 
* Kakvu saradnju očekujete sa premijerom, koji će biti i ministar finansija?  
- Verujem korektnu.  

Mi privrednici vidimo državu kao akcionarsku firmu, gde su 
građani akcionari koji preko svojih predstavnika, dakle poslanika, 
kontrolišu menadžment tog preduzeća, odnosno vladu.  



Ako je tako, ne vidim razlog da poslovanje te firme ne bude transparentno. Zato očekujem od premijera da na sajtu Vlade objavi 
prihode i rashode u budžetu, kako bi ti podaci bili dostupni svakom poreskom obvezniku. 
 
* Vaš sektor u savetovanju biće mala i srednja preduzeća. Kako pospešiti njihovo poslovanje i povećati broj zaposlenih? 
 
- Mala i srednja preduzeća su okosnica razvoja u celoj Evropi, uključujući i Srbiju. Te firme su i okosnice punjenja budžeta, ali se o tome malo 
govori. Jeste kriza prodrmala ceo svet, ali ne možemo samo da se žalimo. Predlagaćemo da država stimulativnim merama podstiče razvoj takvih 
preduzeća, kako bi doprinela značajnom otvaranju novih radnih mesta. 
 
* Kakav rezultat očekujete kao savetnik? 
 
- Ne bih se prihvatio ove uloge, niti bih 21 godinu ulagao i poslovao u Srbiji da ne mislim da moja država ne može da uredi privredni sistem po 
evropskim modelima i principima.  
 

Nikada neće proći kriza i nikada nećemo ući u EU ukoliko ništa ne 
preduzmemo da izgradimo normalan sistem u Srbiji.  
Preduslov je promena političkog sistema. 
 
* Šta to podrazumeva? 
 

Hitno uraditi decentralizaciju političke vlasti i moći.  
 

Narod danas ne može nikako da smeni gradonačelnika, ali to može 
da uradi njegov šef partije za 20 sekundi.  
To mora da se promeni, da lokalnog predsednika bira narod i da se 
opštinama vrati imovina, ekonomska moć i značajan deo poreza. 
 
 
 
 
Lično Zapažanje: 
„ Narod danas ne može nikako da smeni gradonačelnika, ali to može da uradi njegov šef partije 
za 20 sekundi.”  
”Nikada neće proći kriza i nikada nećemo ući u EU ukoliko ništa ne preduzmemo da izgradimo 
normalan sistem u Srbiji.” 
”...... da lokalnog predsednika bira narod i da se opštinama vrati imovina, ekonomska moć i 
značajan deo poreza.” 
”Samo ljudi koji se ne mire sa postojećim stanjem mogu izvući Srbiju iz letargije.” 
 
Zapravo, od kako znam za sebe, u ovoj zemlji, bez obzira kako se u kom trenutku zvala, uvek je 
bila neka vrsta krize, odnosno nikada nije ni  bilo ‘normalno’ stanje. Uvek kada prelistavam 
svoje zabeleške ili pisma koja sam slao na razne adrese zadnjih 25 godina, bukvalno u svakom 
od njih rečenica počinje sa frazom tipa ‘Jeste da su teška vremena, / ili tačno je da je kriza/ ali ...’ 
A govorim i  o ’85, o ‘zlatnoj’ ’88-89, ’90 ‘ itd. I danas je isti slucaj. I uvek su ili drugi krivi, ili 
je takva « svetska situacija ». A drugi su uvek uglavnom normalno živeli, pa čak i oni u većini 
arapskih zemalja, /iako vlada uverenje da su navodno privredno i kulturno ‘zaostaliji’ od nas,/ a to dobro znaju svi 
koji su ikada tamo boravili. Jednostavno, kao sto je i u ovom tekstu rečeno, politički sistem /i 
njegove šeme/ je uvek ostajao isti, samo su se menjale boje i odela. Diktatorski u svojim 
osnovama, bez obzira na razne maske i formalnosti prema tekućim ‘trendovima’, ne utemeljen 
na izboru i poštovanju referentno najsposobnijih i najboljih, već najposlušnijih, itd. !  
A to i dalje traje, a dok je tako, dotle je i kriza i sunovrat. A i to ima svoj kraj. Po zakonima 
prirode, /a i sveta/, u ‘zasedi’ drugi jedva čekaju tuđe greške, a svoj plen. Zato je cena jos 
skuplja. ne samo za siromašne grupe, već sada i za ceo nacion! 


